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چهار ســال از وقوع ســیل ۱۳۹۸ در پلدختر می گذرد، اما 
هنوز پل ها و جاده های تخریب شده در این شهرستان به طور 
کامل بازسازی نشده است. به گزارش تسنیم، ۶۰۰ کیلومتر 
راه اصلــی و فرعی، ۶۰ کیلومتر از جاده پلدختر به خرم آباد 
و ۶۰ دهنــه پل بزرگ و کوچک در ســیلاب های پنجم و 
دوازدهم فروردین ماه ۱۳۹۸ در پلدختر تخریب شد.بخش 
بزرگی از خســارات ســیل به حوزه راهــداری پلدختر در 
همان سال جبران و راه ارتباطی روستا های پلدختر به طور 
دائم وصل شــد، اما با گذشــت بیش از چهار سال از سیل 
هنوز مشــکلاتی در حوزه راه هــای ارتباطی وجود دارد.پل 
ارتباطی روســتا هایی مثل برگلان سوخته، بن لار، گل گل، 
ریخان و چند دهنه پــل در محور پدافندی چولهول هنوز 
بازسازی نشده و راه ارتباطی این مناطق به طور موقت وصل 
اســت و با هر بار بارش باران مســدود می شــود.پل بزرگ 
روســتای برگلان سوخته زیودار به عنوان یکی از قطب های 
انجیر ســیاه ایران ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد و طی 
دو ماهه آینده به بهره برداری می رســد.پل بزرگ شهدای 
معمولان هم احداث شــده و دارای مشکلات کوچکی است 
که توســط راهداری و راه وشهرســازی در حــال برطرف 
شــدن اســت و احتمال می رود که در  نیمه اول امسال به 

بهره برداری برسد.
روح الله شــریف زاده رئیــس اداره راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای پلدختر با بیان اینکه ۵۷ کیلومتر از راه های اصلی، 
فرعی و روستایی پلدختر در ســال گذشته آسفالت و ۳۲ 
راه روستایی نیز برای آماده سازی روکش آسفالت بهسازی 
شده است، اظهار داشت: ترانشه برداری و خاک برداری ۱۴۵ 
هزار متر مکعب برای اصلاح نقاط حادثه خیز انجام شــده 
اســت.وی با اشــاره به ریزش برداری در محور های پلدختر 
افزود: ۲۱ دســتگاه پل در محور های این شهرستان ایجاد 
شــد و ریزش برداری و آب شستگی تمام محور های پلدختر 

انجام شده است.رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای 
پلدختر با اشــاره به اینکه ۲۸ میلیــارد تومان اعتبار برای 
روکش آســفالت محور پلدختر به پل زال تأمین شــده که 
بزرگ ترین پروژه روکش آســفالت در لرستان است، عنوان 
کرد: مصوبات خوبی در ســفر معاون وزیر به این شهرستان 
به تصویب رســیده و برخی از این پروژه ها آغاز شده است.
وی بــا بیان اینکه هزار تن قیر و آســفالت ۲۸ کیلومتر از 
راه های پلدختر، بازسازی پل موقت چم مهر، هشت دستگاه 
پل که ســه دهنه از این پل ها در محور پدافندی چولهول 
قرار دارد جزو مصوبات ســفر معاون وزیر به این شهرستان 
است، عنوان کرد: بازسازی پل روستای چم مهر که به صورت 
موقت احداث شده اســت به زودی انجام می شود.وی بیان 

کرد: پــل برگلان ســوخته بیش از ۷۰ درصد پیشــرفت 
فیزیکــی دارد؛ دو کوله پل ساخته شــده و مراحل پایانی 
احداث کوله سوم هم در حال انجام است و تا دو ماه آینده 

به بهره برداری می رسد.
شریف زاده گفت: محور تخت چان از محور های گردشگری 
پلدختــر و دارای جمعیت زیادی اســت، راهداری در حال 
روکش آســفالت این محور به طول ۱۰ کیلومتر اســت.وی 
تصریح کرد: احداث پل شهدای معمولان در حوزه راهداری 
نیســت و راه وشهرسازی این مسئولیت را به عهده دارد؛ ۵۰ 
هزار متر مکعب خاک برداری برای ایجاد راه دسترسی این 
پل توسط راهداری در حال انجام است.شریف زاده با اشاره 
به نقاط حادثه خیز در محور باغ جایدر پلدختر اظهار داشت: 

ترانشه برداری این نقاط به طول یک کیلومتر در حال انجام 
است و به طور کامل خطر این نقاط برای رانندگان برطرف 
می شود.وی افزود: ترانشه برداری و خاک برداری راه پدافندی 
بابابهرام به منطقه چولهول انجام شده، ولی ادامه کار به علت 
نقص فنی ماشــین آلات راهداری متوقف شده است.رئیس 
راهداری و حمل ونقل جاده ای پلدختر با اشاره به سیل خیز 
بودن این شهرستان عنوان کرد: راهداری پلدختر با کمبود 
ماشین آلات روبه رو اســت که علی رغم پیگیری ها به سبب 
کمبــود اعتبار و مشــکلات اقتصادی هنوز محقق نشــده 
است؛ فقط دو دستگاه لودر و گریدر به ناوگان ماشین آلات 

راهداری اضافه می شود.
وی با بیان اینکه بیشــترین تردد در پلدختر در محور های 
پل زال و طولکش انجام می شود، بیان کرد: عرض پل پمپ 
بنزیــن زیاد و نیازمند اعتبار زیادی بوده، علی رغم پیگیری 
هنوز این پل به نتیجه نرســیده اســت که این پل را جزو 
پل های در اولویت بازســازی قرار دادیم.شــریف زاده گفت: 
شــش کیلومتر از راه ارتباطی دهلیج سال گذشته آسفالت 
شده است و پنج کیلومتر باقی مانده نیز که دارای مشکلاتی 
است آسفالت می شود؛ ایمن سازی این محور هم در دستور 
کار راهــداری اســت.رئیس اداره راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای پلدختر با اشاره به سه دهنه پل کوچک و آب رو در 
محور چولهول ابراز کرد: یک اکیپ از سازمان برنامه وبودجه 
از این پل ها بازدید کرد و برآورد هزینه انجا م شده در اختیار 
راهداری قرار داده شد تا به ســازمان برنامه وبودجه ارجاع 

شود.
شریف زاده اظهار داشت: مدیرکل بازرسی لرستان به شدت 
پیگیر ســه دهنه پل در محور ارتباطی چولهول است که با 
توجه به پدافندی بودن این محور و به محض محقق شــدن 
اعتبار لازم در اولین فرصــت اجرای این پل ها به پیمانکار 

واگذار می شود.

4سالازسیللرستانمیگذرد

پلدختر همچنان چشم انتظار بازسازی
روستایبیشهلرستانثبتجهانیمیشود

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری لرستان از ثبت جهانی 
آبشار بیشه در آینده نزدیک خبر داد.به گزارش ایلنا ، عطا حسن پور در جلسه 
مشترک شورای اداری و شورای فرهنگ عمومی لرستان که در سالن آمفی تئاتر 
استانداری برگزار شد، اظهار کرد: در کمیته جهانی سازمان جهانی جهانگردی 
روســتای بیشه در فهرست هشت روســتای مهم جهان قرار گرفته و به زودی 

ثبت جهانی می شود.
وی افزود: قبــل از ورود آریایی ها به ایران بیایند قوم کاســیت در آن زندگی 
می کردند که DNA آن ها نشــان می دهد که از نخستین ساکنان این منطقه 
بودند و توانســتند فرهنگ مادی و معنوی خود را در هزاره های قبل از میلاد 
به تمام دنیا صادر کنند.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع لرستان 
گفت: مردم لرســتان توانســتند با همیــن فرهنگ نزدیک به شــش قرن بر 
بین النهرین باســتان حکومت کنند و سلسله ای به نام کاسیان بین النهرین در 
عراق بــه وجود بیاورند که تمام معادلات فرهنگی جهــان را به هم بزنند.وی 
افزود: درخواســت ما این است که یک روز در تقویم ملی به عنوان روز لرستان 

نامگذاری شود.

ایمنسازیراهها
اولویتنخستراهداریگلستاناست

مدیــرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان گلســتان گفت: درســال 
جاری ۱۵ کیلومتر از جاده های گلســتان به روشنایی مجهز می شوند و درحال 
تلاش هســتیم ضریب ایمنی جاده های برای تســهیل در تردد مردم استان و 
مســافران بیش از پیش بالاتر رود.عادل مصدقی درگفت وگو با ایلنای گلستان 
اظهارکرد: اداره کل راهداری گلستان درسال گذشته اقدمات مهمی درحوزه راه 
برای کاهش تصادفات انجام داد.تعریــض تقاطع و احداث رمپ ورود و خروج 
ایمن،رفــع و اصلاح نقاط پر تصادف برای کاهش تصادفات بخشــی از اقدمات 

راهداری بود.
وی ادامه داد: ۱۳۲کیلومتر روکش آســفالت حفاظتی،۵۹ کیلومتر آســفالت 
فرعی و روستایی،حذف واصلاح ۱۴ نقطه حادثه خیز،۳هزار و۶۰۰ کیلومتر خط 
کشــی وحفاظت جاده،۹کیلومترتعمیر وحفاظ،۱۹۳ کیلومتر تعمیر روشنایی 
جاده و... درسال گذشــته در حوزه رهداری برای حفظ و سلامتی مردم انجام 
دادیم.مصدقی تصریح کرد: درســال جاری اقدامات مهمی در دستور کار داریم 
که شــامل ۱۷۰ کیلومتر روکش جدیدآسفالت،۴ هزار کیلومترخط کشی،۴۰ 
کیلومترحفاظ، نگهداری روشــنایی به طول ۱۲ کیلومتر،احداث روشنایی ۱۵ 
کیلومتر،تکمیل روگذرتقاطع فاضل آباد به علی آباد،تعریض آسفالت محور آق 
قــلا به بندرترکمن به طول ۹ کیلومتر انجام میگیرد.وی بیان کرد: متاســفانه 
۵۳ درصد تلفات جاده ای اســتان راکب موتورســیکلت یاعابران پیاده هستند 
واســتفاده نکردن از کلاه ایمنی اســتاندارد،حرکت های خلاف جهت،سرعت 
غیرمجــاز و عدم توجه به جلو و حق تقدم را عوامل تصادفات موتور ســیکلت 
ســواران است.مصدقی یاداور شــد: گلســتان در مجموع ۵ هزار کیلومتر راه 
ارتباطی شــامل بزرگــراه، راه اصلی و فرعی درجه یک، دو و ســه دارد که۵۴ 

گردنه به طول ۶۰۳ کیلومتر وجود دارد.
افزایش اعتبارات راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان ضروری است و باید 
نگاه ویژه ای به این موضوع شود.وی خاطرنشان کرد: سالانه بیش از ۷ میلیون 
تن بار و نزدیک به حدود ۳ میلیون نفر مسافر در استان از طریق ناوگان باربری 
و مســافربری جابجا می شــوند و ناوگان حمل و نقل جاده ای گلستان چشم 
انتظار توجه بیشتر اعتبارات است.در سال جاری این اداره کل پیگیر تخصیص 

اعتبارات بیشتری نبست به سال قبل از منابع ملی و استانی است.

انتقالپسابفاضلاببجنوردبهپتروشیمی
طبققولوزیرنیروانجامشود

اســتاندار خراســان شــمالی گفت: قیمت نهایی پســاب انتقالی به شــرکت 
پتروشــیمی طبق قرار قبلی و توافق شفاهی با وزیر نیرو در سفر رئیس جمهور 
انجام خواهد شــد.محمدرضا حســین نژاد در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به 
آخرین وضعیت انتقال پســاب فاضلاب بجنورد به پتروشیمی خراســان اظهار 
داشت: مصوبات سفر ریاســت محترم جمهوری لازم الجرا است و تمامی ارکان 

استان برای تحقق این مصوبات باید تلاش حداکثری داشته باشند.
استاندار خراسان شــمالی تصریح کرد: طرح انتقال پساب فاضلاب بجنورد به 
شــرکت پتروشیمی ۳۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد و این امر نشان از درک 
اهمیت موضوع توســط این تولیدکننده بزرگ است.وی در ادامه افزود: یکی از 
چالش های سهام داران و مجموعه مدیریتی شرکت پتروشیمی نهایی شدن بهای 
پساب فاضلاب انتقالی به این مجتمع صنعتی است که این اطمینان را به آن ها 
داده ایم که بر طبق گفتگوی شفاهی انجام شده در سفر رئیس جمهور این مهم 

به سرانجام خواهد رسید.
حسین نژاد خاطر نشــان کرد: رقم مورد توافق مجموعه وزارت نیرو با شرکت 
پتروشیمی لیتری ۷۰۰ تومان بود و این موضوع دیگر محل تردید ندارد.استاندار 
خراسان شمالی گفت: با حداکثر توان در راه تحقق این مصوبه مهم و راهبردی 
حرکت خواهیم کرد و هیچ عذری از جانب هیچ مجموعه ای مورد قبول نیست.

هجومملخهابهمراتعومزارعلوداب
مدیر جهاد کشــاورزی لوداب از هجوم آفت ملخ به مراتع و اراضی کشــاورزی 
۵ منطقه این بخــش خبر داد.مهران بنیادی گفت: ملخ هــای بومی به اراضی 
کشاورزی و مراتع ۵ منطقه بخش لوداب حمله کرده و تاکنون خسارت زیادی 
به کشــاورزان وارد کرده اند.او افزود: برای مبارزه به این آفت ســم پاش کافی 
نداریم.بنیادی ادامه داد: به مزارع گندم، جو و ســبزی کاری مردم این منطقه 

بیشترین خسارت وارد شده است.
او با اشــاره به اینکه مبارزه با این آفت در دو مرحله و در ســطح هزار و ۳۰۰ 
هکتار از مراتع و مزارع این بخش انجام شــده است، اضافه کرد: ریزش ملخ ها 
به گونه ای بوده که کاری از دســت ما ســاخته نیســت.مدیر جهاد کشاورزی 
بخش لوداب می گوید: برای مبارزه سوم با آفت حمله ملخ ها با کمبود دستگاه 
سم پاش مواجه هستیم.حمید محمدزاده، مدیر جهاد کشاورزی بویراحمد هم 
پیش از این از هجوم ملخ به برخی مزارع این شهرســتان خبر داد و گفت: اگر 
همه امکانــات ادارات برای مبارزه با این آفت، به کار گرفته نشــود دچار یک 

بحران خواهیم شد.  

اخبار کوتاه

در شرایطی که نوسانات نرخ ارز، افزایش تورم  و پایین آمدن 
قدرت خرید، فعالیت صنف پوشاک را با کسادی بازار روبرو 
کرده ، حمایت از صنعت پوشاک که یکی از صنایع اشتغال 
زا به شــمار می رود، می تواند به ادامه حیات اقتصادی تولید 
کنندگان و فروشندگان پوشاک کمک کند.به گزارش ایلنا 
از البرز  در راستای آشنایی واحدهای توزیع و  تولید پوشاک 
با هماهنگی شــرکت شهرکهای صنعتی استان البرز ضمن 
همراهی رئیس اتحادیه پوشاک کرج و جمعی از فروشندگان 
و اعضای این اتحادیه از دو واحد نمونه تولید پوشــاک زنانه 
و مردانه در محمدشــهر کرج، بازدید شد تا زمینه ای برای 
تهیه پوشــاک با کیفیت مطلوب و قیمت مناســب در بازار 

فراهم شود.
بازدید از یک واحد تولیدی پوشاک زنانه، اولین مقصد اعضای 
صنف پوشاک کرج بود.شفیعی، مدیر این واحد تولیدی که 
به عنــوان تولیدکننده انواع مانتو، پالتو و کاپشــن زنانه در 
محمدشهر کرج مشغول فعالیت است به خبرنگار ایلنا گفت 
که با وجود فضــای محدود، تمام مراحــل برش و دوخت 
پوشــاک فصلی زنانه در این واحد تولیدی انجام می شود و 
موفق شدیم نظر مثبت مشتریان بازار را به خود جلب کنیم. 
او که این واحد تولیدی را با ســرمایه شــخصی راه اندازی 
کرده است، ادامه داد: به علت فضای محدود در حال حاضر 
۳۰نفر اشتغالزایی مستقیم ایجاد شده اما توانستیم با امکانات 
موجود بیش از ۱۰۰ نفر اشــتغال غیر مستقیم ایجاد کنیم 
و اگر شرایط توســعه تولید مهیا شود اشتغالزایی بیشتری 
خواهیم داشــت. دومین واحد تولیدی که از طرف شرکت 

شهرکهای صنعتی اســتان البرز مورد حمایت قرار گرفت، 
مربــوط به یک تبعه افغان بود؛ تولیدکننده ای که می گفت 
کار تولید را از سال ۱۳۶۰ با یک چرخ خیاطی شروع کرد و 
امروز بدون هیچ گونه تسهیلات و تنها با سرمایه شخصی به 
عنوان یکی از بهترین تولیدکنندگان معرفی و محصولاتش 

در فروشگاه های بزرگ تهران و البرز عرضه می شود.
رضایی، این تولیدکننده افغان که تمام پرسنل و کارگرانش 
از اتباع افغان هســتند به خبرنگار ایلنا گفت که کارگرانش 
زنان و مردان سرپرست خانوار بوده که همگی دارای مجوز 
قانونی کار در ایران هستند.این تولیدکننده افغان که صادرات 
را یکی از مهم ترین اهداف خــود عنوان کرد به ایلنا گفت:  
تا قبل از حکومت طالبان، کت و شــلوار به افغانستان صادر 
می کــردم  اما پــس از روی کار آمدن طالبــان، فعلا هیچ 

صادراتی به افغانستان ندارم و همه چیز قطع شد.
یکی از بانوان فروشنده پوشاک زنانه کرج که در این بازدید 
نیز حضور داشــت از افزایش اجاره بهای کسبه گلایه کرد و 
گفت که قیمت کرایه مغازه، فشار مضاعفی است که بسیاری 
از اصناف از جمله صنف پوشاک را دچار مشکل کرده است.

این فروشــنده پوشاک زنانه از تنوع  و استقبال پوشاک زنانه 
به ایلنا گفت: مانتوی بلند، مشــتری زیادی ندارد اما تولید 
مانتوهــای جلو باز و کوتاه در حال حاضر زیاد اســت چون 

فروش خوبی دارد. یکی دیگر از فروشندگان پوشاک مردانه 
کــه در این بازدید حضور داشــت در گفت   گو با ایلنا از بالا 
رفتن قیمت کت و شــلوار تولید داخل گلایه کرد و گفت: 
با توجه به مخارج کســب و کار اعم از هزینه های آب، برق 
 و افزایش کرایه مغازها، ۲۰درصد ســودی که اتحادیه برای 
فروشــنده در بازار در نظر گرفته اســت، به صرفه نیست از 

طرفی خرید پوشاک مجلسی به ندرت پیش می آید. 
این روزها همین که مردم بتوانند خورد وخوراک شــان را 
تأمین کنند هنر کرده اند  کسی به فکر خرید پوشاک نیست.
این فروشــنده با عنوان اینکه درصد تخفیف هم مردم را به 
حضور در نمایشگاه بهاره هدایت نکرد تاکید داشت که اگر 
پارچه مورد اســتفاده در پوشــاک به خصوص کت و شلوار 
مناسب باشد و دوخت، الگو و برش خوب باشد، پوشاک مورد 
نیاز را از تولیدکننده داخلی تهیه می کنیم و مشتری ما نیز از 

خرید خود رضایت خواهد داشت.
فروشــنده دیگری کــه پیش از ایــن از ســال ۵۰ تا ۹۵ 
تولیدکننده پوشــاک بود و به دلیل مشکلات هزینه تولید 
و عــدم حمایت بیمه ای صنف خیاطان در حال حاضر جزو 
فروشندگان پوشاک مردانه کرج است به خبرنگار ایلنا گفت: 
قدرت مردم در همه صفوف پایین است چون هرچه تورم بالا 
می رود توان خرید کم می شود. وقتی خرید مردم کم می شود 

عرضه و تقاضا نیز کاهش پیدا می کند لذا تولیدکننده ای که 
تمام زندگی خود را برای تولید می گذارد باید حمایت شود.

اســماعیل صدیق، رئیس اتحادیه پوشاک کرج در گفت و 
گو با ایلنا با اشــاره بــه اهمیت آشــنایی توزیع کنندگان 
و تولیدکنندکان پوشــاک اظهار داشــت: بحث حمایت از 
تولید داخلی، ســالیان طولانی مطرح شــده اما بسیاری از 
فروشندگان پوشــاک از تولیدات برتر پوشاک کشور اطلاع 
زیادی نداشتند.صدیق تصریح کرد: امسال تصمیم گرفتیم 
توزیع کنندگان پوشــاک، مستقیم با تولیدکنندکان ارتباط 
برقرار کرده و ســفارش کار داشته باشند. با این روند علاوه 
بر کاهش هزینه ها، نسبت به فروش مناسب، نتیجه مطلوب 

حاصل خواهد شد.
رئیس اتحادیه پوشــاک با عنوان اینکه حدود ۵هزار واحد 
صنفی در البرز فعال هســتند، ادامه داد: با آشنایی و ایجاد 
ارتباط بین توزیع کننــده و تولیدکننده کالا، در هر بازدید 
شــرایط ایجاد قرارداد نیز فراهم می شــود لذا برقراری این 

ارتباط، کار بزرگی برای کل صنوف خواهد بود.
شــهاب حیدری زاده، نماینده شــرکت شهرکهای صنعتی 
اســتان البرز در بازدید از واحدهای تولیدی پوشاک با اشاره 
به مشــکلات اصلی تولید پوشــاک به فضــای محدود این 
تولیدکنندگان اشاره کرد و اظهار داشت: شرکت شهرکهای 
صنعتی البرز این آمادگی را دارد که برای گســترش واحد 
صنعتی و افزایش اشتغال، تولیدکنندگان پوشاک می توانند 
با ارائه درخواست استقرار واحد تولیدی در شهرک صنعتی 

امید از تسهیلات ویژه برخوردار شوند.

مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد ارس از پایان 
مراحل ثبــت جهانــی ژئوپــارک ارس خبر 
داد و گفت: عضویت این ژئوپارک در شــبکه 
ژئوپارک های جهانی رســماً از طریق یونسکو 
اعلام شــد.به گزارش خبرگزاری مهر، مجید 
کیانی از پایــان مراحل ثبت جهانی ژئو پارک 
ارس خبــر داد و گفت: در حال حاضر ارس با 
۳۲ ژئو ســایت جزو ژئوپارک هایی است که به 

ثبت جهانی رسیده است.
وی با تبریک ایــن واقعه به عموم ملت ایران، 
به ویژه جامعه محلی، خاطرنشــان کرد: ثبت 
جهانی ژئــو پارک ارس، آغــازی برای تحول 
گردشــگری در منطقــه و آشــنایی بیشــتر 

مردم دنیا بــا جاذبه های تاریخی و فرهنگی و 
زمین شناختی ارس می باشد که افزایش ورود 
گردشگر داخلی و خارجی به منطقه و توسعه 
زیرســاخت های این حــوزه را در پی خواهد 

داشت.
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد ارس با اشاره 
بــه برنامه ریزی های صــورت گرفته به منظور 
تبلیغات ملــی و بین المللــی ثبت جهانی ژئو 
پارک ارس، ابراز داشت: ژئوپارک ها منطقه ای 
را شــامل می شــوند که چندین پدیــده بارز 
زمین شناختی در آن قرار دارد و میراث زمین 
شناختی آن ناحیه، با مدیریتی دقیق و مستمر، 
حفظ و نگهداری می شــود. این محدوده باید 

بتوانــد در توســعه اقتصــادی جوامع محلی 
خود نقش مؤثری ایفــا نماید.وی، از برگزاری 
جشن بین المللی این رویداد با حضور مقامات 
کشوری، استانی و سفرای کشورهای مختلف 

در آینده ای نزدیک خبر داد.
ژئوپارک ارس در شمال غربی ایران، در استان 
آذربایجان شــرقی و در منتهی الیه شمالی آن 
در محــدوده منطقه آزاد ارس واقع شــده و 
محدوده آن بر گستره شهرستان جلفا منطبق 
اســت.پدیده »پرمین تریــاس« که گذر ۲۵۰ 
میلیون ســاله زمین را در یک ســنگ نشان 
می دهد مهمترین ویژگی ژئوپارک ارس است 
که جزو آثار کم نظیر در جهان اســت.ثبت و 

حفظ ژئوپارک ها در فهرســت یونسکو کاری 
دشوار و طولانی بوده و یک ژئوپارک در صورت 
موفقیت، می تواند باعــث فقرزدایی منطقه ای 

با رونق مشــاغل مرتبط با گردشگری، حفظ 
طبیعت و ارتقای فرهنگی و علمی افراد محلی 

و گردشگران شود.

معاون محیط زیســت طبیعی و تنوع زیســتی اداره کل حفاظت محیط زیست 
اصفهان از تدوین طرح حفاظت از زیستگاه ها و تکثیر یوزپلنگ در استان اصفهان 
خبر داد.حسین اکبری در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به مشاهده یک قلاده 
یوزپلنگ در پناهگاه حیات وحش عباس آباد نائین در اســفند ماه ســال گذشته، 
اظهار داشــت: استاندار اصفهان و معاون عمرانی ایشان تاکنون حمایت کاملی از 
مناطق حفاظت شده محیط زیست بویژه پناهگاه حیات وحش عباس آباد داشتند 

که باعث دلگرمی ما و جامعه محیط بانی است.
وی ادامه داد: پیرو دستور استاندار اصفهان و پیگیری ایشان، طرحی برای تقویت و 
حفاظت از زیستگاه یوزپلنگ آسیایی در پناهگاه حیات وحش عباس آباد و سراسر 
جغرافیای تاریخی حضور یوزپلنگ در شرق و شمال استان تهیه شده است.معاون 

محیط زیست طبیعی و تنوع زیســتی اداره کل حفاظت محیط زیست اصفهان 
خاطرنشــان کرد: این طرح با تاکید بر حفاظت از یوز آســیایی و تأمین نیازهای 
مختلف آن تدوین و حتی موضوع تکثیر یوز بعنوان یکی از راهکارها در این طرح 
دیده شــده و قرار است بررســی ها و بازدیدهای کارشناسی بیشتری در مناطق 
استان انجام شود.اکبری ابراز داشت: در حال ارائه این طرح به استانداری اصفهان 
هستیم تا تأمین اعتبار شــود و بتوانیم اقداماتی در جهت تقویت حفاظت از یوز 
در زیســتگاه های یوز و بویژه گونه های کمیابِ همراه برای زنجیره غذایی پلنگ و 
یوزپلنگ داشته باشیم. وی اضافه کرد: با توجه به اینکه پلنگ و یوزپلنگ گونه های 
در رأس زنجیره های غذایی هســتند، با اجرای طرح حفاظتی زیســتگاه های یوز 
چتر حفاظتی کامل برای ســایر گونه های زیستی در مناطق استان شکل خواهد 
گرفت.به گزارش خبرنگار مهر، اســفندماه ســال ۱۴۰۱، سه تصویر پیاپی از یک 
قلاده یوزپلنگ نر توســط دوربین تله ای در پناهگاه حیات وحش عباس آباد پس 
از چهارده ســال انتظار، ثبت شد. این یوزپلنگ یکی از سه برادری است که سال 
۱۳۸۸ در جنوب غرب این پناهگاه متولد شدند و یک سال پس از آن محیط بانان 
توانستند در پارک ملی سیاه کوه بین دو استان اصفهان و یزد تصاویر »اردلان«، 
»ارسلان« و »اردوان« را به همراه مادرشان ثبت کنند.معاون محیط زیست طبیعی 

و تنوع زیستی اداره کل حفاظت محیط زیست استان اصفهان پیش از این به مهر 
گفت که بر اســاس تحلیل خال های روی بدن یوزپلنگ به احتمال زیاد این یوز 
نر اردلان اســت که سال ۱۳۸۹ در پارک ملی سیاه کوه همراه بردارانش مشاهده 

شدند.
پناهگاه حیات وحش عباس آباد نائین در شرق استان اصفهان بهشت گربه سانان 
و گوشــتخواران بوده و به لحاظ تنوع جانوری کامل و زیستگاه بکر آن را آفریقای 
شــرق اصفهان می نامد.پناهگاه حیات وحش عباس آباد نائین در یک دهه اخیر 
مامنــی برای گونه پلنــگ ایرانی بوده و گزارش ها حاکــی از بهبود جمعیت این 
گربه ســان در عباس آباد است و لازم است با ارتقای پناهگاه حیات وحش عباس 
آباد به پارک ملی حفاظت بیشــتری از این منطقه و گونه های کم یاب و در خطر 
انقراض آن صورت گیرد.عباس آباد در ســال ۱۳۸۹ از منطقه حفاظت شــده به 
پناهگاه حیات وحش ارتقا یافت. پناهــگاه حیات وحش عباس آباد با ۳۰۵ هزار 
هکتار وسعت شامل منطقه کوهستانی- دشتی و تنوع زیستگاهی بسیار مناسب 
و بکر در قلب کویر است.این منطقه یکی از باارزش ترین زیستگاه های گربه سانان 
اســت؛ از مهم ترین گونه های جانوری این منطقه یوزپلنگ آسیایی، پلنگ، گربه 

شنی، کاراکال، گربه پالاس، شاه روباه، جبیر، هوبره و زاغ بور است.

پروژه کتابخانه مرکزی خراسان جنوبی علیرغم گذشت ۱۲ 
سال از زمان وعده داده شده برای شروع آن، هنوز وارد فاز 

عملیاتی نشده است.
به گزارش مهر، پروژه کتابخانه مرکزی بیرجند و به عبارت 
دقیق تر کتابخانه مرکزی خراســان جنوبی ماجرای پر پیچ 
و خمی داشــته اســت. این پروژه مصوبه یکی از سفرهای 

استانی دولت های پیشین در دهه ۸۰ بود.
ســال ۸۶ در ســفر دولت نهم به اســتان پروژه کتابخانه 
مرکزی بیرجند مصوب و از ســال ۸۹ مقرر شــده بود تا 
اولیــن و بزرگترین کتابخانه مرکزی خراســان جنوبی در 
شهرســتان بیرجند تأسیس شود که متأسفانه هنوز بعد از 
۱۲ سال این پروژه بزرگ فرهنگی وارد فاز عملیاتی نشده 
است.تا مدت ها موضوع تملک زمین کتابخانه مرکزی مانع 
بر سر آغاز عملیات اجرایی آن بود که این مشکل در نهایت 

در سال ۱۴۰۱ برطرف شد.

محمود حاجی مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی خراسان 
جنوبی در این زمینه اظهار کرد: تنها پروژه ملی کتابخانه ای 
استان، پروژه کتابخانه مرکزی خراسان جنوبی است.وی با 
اشاره به اینکه ســاخت کتابخانه مرکزی خراسان جنوبی 
 آرزوی دیرینه همه ما اســت، گفت: ســال گذشــته بعد
 از یــک کش و قوس فراوان زمین کتابخانه را تملک کرده 
و در واقــع گره بزرگی که در مســیر راه این پروژه بود را 
باز کردیم.مدیرکل نهاد کتابخانه عمومی خراســان جنوبی 
با بیان اینکه در حــال حاضر برای این پروژه باید وارد فاز 
جذب اعتبار شویم، اظهار کرد: استاندار خراسان جنوبی و 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی  در بحث ساخت کتابخانه های 

مرکــزی اهتمام ویژه ای دارند که امیدواریم با توجه به این 
اهتمام به زودی پروژه وارد فاز عملیاتی شود.حاجی ادامه 
داد: امروز در خراســان جنوبی همه به ضرورت ســاخت 
کتابخانــه مرکزی بیرجند اذعان دارنــد و آن را به عنوان 
مطالبه عموم مردم و فرهنگ دوســتان، یک پروژه اولویت 

دار می دانند.
وی بیان کرد: اختصاص اعتبار برای پروژه کتابخانه مرکزی 
بیرجند در سفر دوم رئیس جمهور به خراسان جنوبی جز 
پیشــنهادات ما بود ولی در مجموع الویت را برای تکمیل 
پروژه های نیمه تمام گذاشتند و پروژه کتابخانه مرکزی در 

بین مصوبات سفر قرار نگرفت.

مدیرکل نهاد کتابخانه های عمومی خراسان جنوبی با بیان 
اینکه این پروژه از سالیان قبل موافقت نامه دارد، افزود: به 
زودی در ســفری به دیدار وزیر فرهنگ و ارشــاد خواهیم 
رفتم تا بحث اختصاص اعتبــار به پروژه کتابخانه مرکزی 
استان را درخواســت و پیگیری کنیم.وی افزود: بر اساس 
ارزیابی ها ساخت این پروژه با ۱۱ هزار متر زیر بنا بین ۱۱۰ 

تا ۱۵۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
حاجی با اشــاره به اینکه در همه شهرهای خراسان جنوبی 
به جز شــهر ماژان کتابخانه شــهری داریم، بیان کرد: بر 
اساس قانون در شهرهای بالاتر از هزار و ۵۰۰ نفر جمعیت 
می توانیم کتابخانه شهری ایجاد کنیم که شهر ماژان کمتر 
از این میزان جمعیت دارد.وی یادآور شــد: در سفر هیأت 
دولت به خراســان جنوبی نیز قول های بســیار خوبی در 
زمینه پروژه های کتابخانه ای اســتان داده شد که پیگیری 

خواهیم کرد.
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برابر آرای صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی الموت غربی تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی 
محرز گردیده است. لذا مشخصات متقاضی و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع 
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از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این 
واحد ثبتی تحویل نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
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